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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 11/2009 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 6 DE JULIOL DE 2009 
  
Identificació de la sessió: 
Núm. 11/2009 
Sessió: ordinària 
Data: 6 de juliol de 2009  
Horari: 11.30 a 15.00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan   

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Morey Fernández, Francisca Maria 

 
 
Secretari general 



 2

Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Incidències 
La Sra. Catalina Julve Caldentey s’absenta de la sessió abans del debat i votació de la 
primera moció d’urgència. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de l’acta de la sessió número 10/2009. 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de juny 2009. 
3. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Urbanisme i Obres 
4. Modificació puntual de les NNSS a la zona de l’equipament hospitalari de Manacor. 
5. Reconeixement extrajudicial de crèdits, redacció projecte de l’escoleta. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa de Cultura, Joventut i Participació Ciutadana 
6. Resolució al·legacions i aprovació definitiva estatuts de l’Escola Municipal de 
Mallorquí. 
 
Proposta de la Junta de Portaveus 
7. Incoació d’expedient de proclamació del Sr. Miquel Àngel Riera com a fill il·lustre de 
la ciutat de Manacor. 
 
Diversos  
8. Moció del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per rebutjar la possible ubicació d’un 
abocador de materials de risc a la zona d’influència de s’Ermita i sa Roca de Manacor. 
9. Moció del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per sol·licitar la inclusió del torrent a 
s’Illot al conveni de torrents del Govern Central. 
10. Moció del grup ALM-UM sobre autorització de les acampades d’estiu al Puig 
d’Alanar. 
11. Moció del grup ALM-UM per millorar les condicions laborals de la Policia Local i 
garantir la seguretat ciutadana. 
 
Mocions d’urgència 
Primera.  Moció que presenta el Grup Municipal Socialista per a l’ampliació de la 
dotació econòmica i la millora de la planificació de la delegació de Serveis Socials de 
l’Ajuntament de Manacor 
Segona.  Moció que presenta el Grup Municipal Socialista per a la millora de la 
recollida selectiva al centre de Manacor  
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El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de l’acta de la sessió número 10/2009 
 
 
El Sr. Gayà Riera indica que en el punt tercer, amb relació a la pregunta del Sr. Pasqual 
García sobre l’explotació d’una pedrera i la desaparició d’un camí, no s’ha fet constar la 
contestació del batle.   
 
Es requereix al secretari perquè escolti la cinta de gravació sobre aquest extrem. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Deixar damunt la taula l’aprovació de l’acta de la sessió número 10/2009 ordinària 
celebrada per aquest mateix òrgan el passat dia 8 de juny de 2009. 
 
 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de juny 2009 
 
Llibre de les resolucions dictades en el mes de juny de 2009. 
 
La Sra. Roman Quetglas pregunta els motius d’anul·lació de diverses multes de trànsit 
efectuades per resolució de 2 de juny de 2009. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que les baixes de multes estan fundades en la 
impossibilitat d’efectuar les notificacions a estrangers que utilitzen cotxes de renta-cars, 
l’estimació de recursos presentats, l’existència d’errades en les dades de l’infractor, etc. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència en el mes de juny de 2009, inscrites amb els números 1805/2009 al 2214/2009, 
ambdós inclosos. 
 
 
El batle demana si hi ha mocions d’urgència presentades. 
 
El secretari indica que el Grup Municipal Socialista n’ha presentades dues. 
 
El batle assenyala que s’estudiaran una vegada finalitzat el despatx ordinari del ple. 
 
 
3. Precs, preguntes i interpel·lacions 
 
PREGUNTES ESCRITES: 
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* Preguntes presentades pel Grup Municipal Socialista, representat per la Sra. Júlia Roman 
Quetglas, en data 1 de juliol de 2009, amb el número 10456 del RGE, exposant que en el 
ple del mes de juliol ens sigui contestades les següents qüestions i facilitada la 
documentació que es sol·licita: 

1. Sol·licitant que ens sigui facilitada la informació oral i per escrit de l’estat de 
comptes de l’Ajuntament en tot el referent a la recaptació. 

2. Quins tràmits ha de resoldre l’Ajuntament perquè es pugui posar en marxa el 
Centre de Tennis de sa Torre? 

3. Quin ha estat el cost de la redacció del PGOU des de la legislatura 2003-07 fins a 
la legislatura actual? 

 
1a pregunta: La formula el Sr. Castellano Gallardo, requerint  que es proporcioni tota la 
informació sobre la recaptació i recorda que ja en altres plenaris ha demanat informació 
al respecte.  Recorda que UGT ha denuncia públicament que la cessió de la recaptació 
no ha estat negociada amb els sindicats. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que tota la informació sobre la recaptació la tenen tots els 
grups municipals i, pel que fa a la denúncia d’un sindicat, recorda que la negociació 
col·lectiva no afecta a les potestats d’autoorganització de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Castellano Gallardo discrepa de la resposta, al considerar que els sindicats havien 
d’haver participat en la negociació de la cessió dels tributs, i fa esment específic que la 
recaptació voluntària es troba en més del 87%, i que, per altra banda, una gran part del 
pendent són per insolvències. 
 
El Sr. Bosch Lliteras estima que el Sr. Castellano Gallardo treu el debat fora del context 
i insisteix que la negociació amb els sindicats serà a partir que es faci efectiva la cessió 
dels tributs a l’Agència Tributària. 
 
2a pregunta: La Sra. Morey Fernández demana quins tràmits ha de resoldre 
l’Ajuntament perquè pugui entrar en funcionament el Centre de Tecnificació i adverteix 
que des del mes de febrer ho està demanant. 
 
La Sra. Febrer Gelabert respon que la pregunta formulada ja està contestada en altres 
plens i considera que la recriminació formulada per la Sra. Morey Fernández està 
equivocada perquè l’hauria de dirigir a la Conselleria d’Esports, que és la responsable. 
 
3a pregunta: La Sra. Roman Quetglas formula la pregunta sobre el cost de la redacció 
del Pla General, i considera que l’aprovació del PGOU és essencial  per planificar els 
equipaments municipals, donar seguretat jurídica, etc. 
 
El batle contesta que el cost total són 331.000 euros, si bé destaca que la part més 
important, que puja 140.000 euros, és degut a l’elaboració de la cartografia. 
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La Sra. Roman Quetglas pregunta si està inclòs dins aquestes despeses el sou de 
l’arquitecte Sr. Joan Planas.  
 
El batle li contesta que el nomenament del Sr. Planas va estar motivada per 
l’assessorament a tota l’àrea d’Urbanisme i no només per la redacció del Pla General. 
 
 
* Preguntes i precs presentades pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds en data 3 de 
juliol de 2009, amb el número 10596: 

1. “Quan estarà en funcionament la web www.portocristo.org)? 
2. Tornam a ser l’estiu i els accessos a les cales verges de Manacor segueixen en la 

seva majoria tancats i sense senyalitzar.  Ha fet o té pensar fer alguna actuació 
l’equip de govern per garantir els accessos a les cales verges de Manacor? 

3. Els membres de l’oposició i també qualsevol ciutadà que vulgui consultar un 
expedient, no té cap espai digne on poder fer la consulta i estudiar la documentació.  
Demanaríem que s’habilites una taula, per poder fer les consultes necessàries i que 
disposes d’una connexió a internet? 

 
1a pregunta: La primera pregunta l’explica el Sr. Llodrà Gayà i felicita a l’equip de 
govern per adoptar el topònim de Porto Cristo tot junt en la pàgina web. 
 
El Sr. Gomila Capó comenta que s’ha convidat a tots els regidors a l’acte de presentació 
de la pàgina web i pel que fa a la qüestió que Porto Cristo s’escrigui tot junt ha estat 
degut per fer la pàgina més intel·legible, però això no vol dir que s’accepti escriure 
Porto Cristo tot seguit. 
 
El Sr. Llodrà Gayà replica que segons la Universitat de les Illes Balears aquest topònim 
s’ha d’escriure amb una sola paraula. 
 
El Sr. Gomila Capó li indica que el nom de Porto Cristo es va fixar definitivament per 
una sentència judicial. 
 
2a Pregunta:  El Sr. Gayà Riera exposa la segona pregunta, que fa referència al 
tancament i a la manca de senyalització dels accessos a les cales verges. 
 
El Sr. Bosch Lliteras respon que el secretari juntament amb el topògraf municipal estan 
elaborant un informe on es proposaran les distintes alternatives existents pel que fa als 
accessos a les cales verges. 
 
El Sr. Gayà Riera afirma que consta un informe jurídic que assenyala que aquests 
camins haurien d’estar oberts perquè consten a l’Inventari de camins. 
 
El Sr. Bosch Lliteras insisteix que l’Ajuntament actuarà a la vista de l’informe jurídic. 
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3 - Prec: 
 
El Sr. Gayà Riera prega a l’equip de govern que els ciutadans i els regidors disposin 
d’una taula suficient per realitzar les consultes dels expedients i que hi hagi una 
connexió a internet. 
 
El batle recull el prec. 
 
PRECS: 
 
La Sra. Julve Caldentey realitza tres precs: primer, que es recolqui al personal afectat 
per l’externalització del servei de recaptació el més aviat possible;   segon, a la regidora 
de Festes li demana que consensui amb la mesa de comerç la creació del mercadet de 
s’Illot que ha realitzat recentment, perquè hi ha un rebuig per part d’alguns comerços de 
s’Illot;  i, tercer, l’Ajuntament hauria de disposar d’una oficina de registre els 
capvespres, perquè hi ha molts de ciutadans que no poden assistir a les oficines 
municipals els matins. 
 
El batle recull el primer prec;  pel que fa al segon, estima que la idea de la creació del 
mercadet a s’Illot és bona, però que, evidentment, hi ha gent a favor i altra en desacord; 
i, respecte al darrer prec, d’obrir els capvespres l’Ajuntament, s’estudiarà.  
 
La Sra. Roman Quetglas pregunta oralment sobre com s’efectua la neteja de les cales 
verges. 
 
El Sr. Gomila Capó respon que, com cada any, l’explotador del servei de platges és el 
que s’encarrega de la neteja de les cales, a més a més, a Cala Varques hi ha una persona 
des del 15 de juny fins al 15 de setembre, dedicada especialment a la neteja, socorrisme, 
etc. 
 
La Sra. Roman Quetglas prega que es pengin a la pàgina web de l’Ajuntament les actes 
del Ple. 
 
El batle recull el prec. 
 
El Sr. Gayà Riera pregunta si amb relació a la tala de dotze pins al carrer sa Fonera, 
l’Ajuntament demanarà responsabilitats a l’empresa constructora o al director de l’obra. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que l’empresa constructora és Coexa i els directors de 
l’obra són el Sr. Joan Morey i el Sr. Antoni Puerto, i que la retirada de deu pins ha estat 
totalment justificada pels problemes de les arrels que donaven al veïnat.  Destaca que 
els pins han espanyat les aceres i les terrasses, i la tècnica de Medi Ambient considerà 
que la major solució era suprimir els pins i sembrar noves espècies. 
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El Sr. Gayà Riera manifesta el seu desacord amb aquesta actuació municipal i insisteix 
que s’haurien de demanar responsabilitats. 
 
El Sr. Amer Artigues replica que la decisió de retirar els pins ha estat tècnica, i, per 
evitar que continuïn produint problemes. 
 
El Sr. Mateu Capllonch felicita al regidor Sr. Sureda Fons per posar dos pilons a 
l’avinguda Mossèn Alcover, demanats al passat plenari, i prega que s’adesintin les 
parades del bus i, especialment, la de l’avinguda Rambla del Rei En Jaume, que resulta 
impresentable perquè hi ha molta brutícia. Finalment demana com es troba el 
procediment de concessió del transport urbà. 
 
El batle contesta que en una propera comissió informativa s’estudiarà el tema del 
transport del bus urbà. 
 
 
 
4. Urbanisme i Obres; modificació puntual de les NNSS a la zona de l’equipament 
hospitalari de Manacor 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme i Obres de data 1 de juliol de 2009 
sobre aprovació inicial de la modificació puntual de les NNSS a la zona de l’equipament 
hospitalari de Manacor. 
 
El Sr. Amer Artigues explica la modificació proposada, que té com a finalitat millorar 
els serveis hospitalaris. 
 
La Sra. Roman Quetglas està d’acord amb el dictamen, però critica el retràs en 
l’aprovació de la modificació. 
 
El Sr. Gayà Riera manifesta també el seu suport al dictamen, però prega que, quan 
l’assumpte de qualsevol modificació es tracti en una comissió informativa, la 
documentació estigui completa. 
 
La Sra. Julve Caldentey anuncia que votarà a favor i demana quan l’Hospital formulà la 
petició de modificació de les Normes. 
 
El Sr. Amer Artigues explica que l’any 2007 ja es va tenir una reunió amb els 
responsables de l’Hospital sobre la necessitat de realitzar una modificació del Pla 
General;   més tard, l’Hospital va presentar un avantprojecte, que es va remetre al 
Consell Insular perquè informés la modificació; i, finalment, en el mes de desembre, es 
va demanar l’inici de la modificació puntual.   Espera que el Consell de Mallorca sigui 
més àgil en l’aprovació d’aquesta modificació.     No comparteix les afirmacions del Sr. 
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Gayà Riera i creu que s’equivoca.  A la Sra. Roman Quetglas li diu que espera que 
col·labori en l’agilització de l‘expedient. 
 
El Sr. Gayà Riera insisteix en què el tècnic d’Urbanisme va dir que faltava un informe a 
l’expedient de modificació puntual. 
 
La Sra. Roman Quetglas contesta que realitzarà totes les actuacions necessàries davant 
el Consell de Mallorca perquè s’aprovi ràpidament la modificació puntual. 
 
El batle recalca que no es pot insinuar que l’Ajuntament és responsable en el retràs de 
l’execució de l’ampliació de l’Hospital, perquè si el Govern hagués volgut podia, 
perfectament, aprovar el projecte.  De fet, indica, que en altres casos, com són les VPO 
el Govern d’Antich ha aprovat una llei que permet aprovar-les sense necessitat de pla 
parcial. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació puntual de les Normes Subsidiàries de Manacor per 
ampliació de determinats paràmetres edificatoris de la parcel·la urbana d’equipament 
hospitalari del nucli de Manacor, segons documentació tècnica redactada pels arquitectes 
Sr. Antoni Ramis i Sr. José Maria Mayol. 
 
2. Sotmetre a informació pública, per un termini d’un mes, la documentació esmentada a 
l’apartat anterior, mitjançant inserció d’anunci en el BOIB i a un dels diaris de major 
circulació de la comunitat. 
 
3. Suspendre l’atorgament de llicències a l’àmbit de l’equipament sanitari comarcal per un 
termini màxim de dos anys. 
 
 
5. Urbanisme i Obres: reconeixement extrajudicial de crèdits, redacció projecte de 
l’escoleta 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’ Urbanisme i Obres de data 1 de juliol de 2009 
sobre reconeixement extrajudicial de crèdits, redacció projecte de l’escoleta. 
 
El Sr. Amer Artigues detalla que el projecte de l’escoleta, projectada juntament amb 
l’escola, va ser contractat per la Conselleria d’Educació i que l’Ajuntament va assumir 
les despeses de la redacció de l’escoleta infantil. 
 
La Sra. Roman Quetglas demana si la contractació de la redacció del projecte de 
l’escoleta la va fer l’Ajuntament o la Conselleria. 
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La Sra. Riera Mascaró contesta que la redacció del projecte de l’escoleta infantil és 
competència de l’Ajuntament, no obstant això, a una reunió amb responsables de la 
Conselleria d’Educació i IBISEC es tractà que la redacció d’aquest projecte l’havia fet 
el mateix  arquitecte del col·legi de s’Hort den Roig, i que després de consultar-los amb 
el Sr. Gayà i la Sra. Roman va prendre la decisió que l’Ajuntament es faria càrrec 
d’aquestes despeses. 
 
La Sra. Roman Quetglas apunta que no queda clar qui ha de pagar la redacció del 
projecte. 
 
El batle explica que l’Ajuntament l’únic que fa és recollir una feina feta per l’arquitecte 
que redactà el projecte a petició de l’IBISEC, per la qual cosa hi ha conformitat entre 
l’Ajuntament, la Conselleria d’Educació i l’IBISEC, ja que considera que el més 
raonable és la direcció es dugui pel mateix tècnic. 
 
La Sra. Julve Caldentey, vistes les discrepàncies existents, anuncia que s’abstindrà, però 
que entén que la feina feta s’ha de pagar. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per desset vots a favor (PP, AIPC, PSM-Esquerra-Verds i 
Grup Municipal Socialista) i tres abstencions (ALM-UM): 
 
Reconèixer extrajudicialment el crèdit que es dirà, i, conseqüentment, aprovar la factura 
corresponent a la redacció del projecte bàsic i d’execució i projecte d’activitats per a la 
construcció de la nova escoleta – centre EEI de Manacor:  factura número SI 
1309/0906BE, de 16 de juny de 2009, de Barceló – Balanzó Arquitectes SLP, per un 
import de 43.668,20 euros, IVA inclòs (ADO número d’operació 200900020376). 
 
 
6. Cultura, Joventut i Participació Ciutadana: resolució al·legacions i aprovació 
definitiva estatuts de l’Escola Municipal de Mallorquí 
 
Dictamen de la Comissió Informativa de Cultura, Joventut i Participació Ciutadana  de 
data 1 de juliol de 2009 sobre resolució al·legacions i aprovació definitiva estatuts de 
l’Escola Municipal de Mallorquí. 
 
El batle retira l’al·legació del PP, de manera que queden els estatuts amb la mateixa 
redacció que en l’aprovació inicial. 
 
El Sr. Llodrà Gayà considera que qualsevol modificació dels estatuts haurien de ser fruït 
d’un consens i celebra que el batle hagi retirat l’al·legació presentada pel PP.  Finalment 
creu que el tema de la llengua no hauria de ser objecte de conflicte. 
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La Sra. Roman Quetglas també està d’acord en que se retiri l’al·legació i recorda que els 
estatuts estaven consensuats pel Patronat de l’Escola de Mallorquí i el Ple de 
l’Ajuntament. 
 
La Sra. Julve Caldentey també es complau que s’hagi rectificat i espera que l’Escola de 
Mallorquí no tengui cap problema.   
 
El Sr. Amer Artigues estima que l’organització de l’Escola ha de fer-se des de Manacor 
i no ha de ser motiu d’enfrontament. 
 
El batle insisteix que retira l’al·legació per arribar a un consens, però defensa que 
l’Ajuntament ha de prendre les decisions i que l’Escola  no està finançada per les altres 
institucions.  Recalca que s’ha de continuar el debat sobre el funcionament de l’Escola 
al considerar que les decisions s’han de prendre pels representats dels ciutadans i 
ciutadanes de Manacor. 
 
El Sr. Llodrà Gayà contesta que el pes de les decisions d’altres institucions en l’Escola 
Mallorquí és merament decoratiu i que l’Ajuntament, el primer que hauria de fer, és 
demanar subvencions al Govern de les Illes Balears. 
 
La Sra. Roman Queglas considera que la representació en l’Escola de l’Obra Cultura del 
Consell de Mallorca i del Govern de les Illes Balears és una garantia de qualitat en la 
feina d’aquesta institució. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar definitivament els Estatuts de l‘Escola Municipal de Mallorquí, amb transcripció 
del seu articulat: 

 
ESTATUTS DE L’ESCOLA MUNICIPAL DE MALLORQUÍ 

 
PREÀMBUL 
 
La finalitat i tasca culturitzadora de l'Escola Municipal de Mallorquí ha estat un fet molt 
important no sols a nivell del municipi de Manacor, per al qual fou creada, sinó que ha 
servit d'exemple i referència a altres municipis de Mallorca, i també és reconeguda fora 
de l'àmbit de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
El fet de ser una realitat viva i útil en els moments actuals, que legislativament i socialment 
han canviat en relació a les circumstàncies que hi havia en el moment de la seva agosarada 
creació, fan necessari adequar els Estatuts en aspectes formals que li permetin actualitzar 
les seves activitats, per tal de donar resposta a les necessitats del moment. 
   

CAPÍTOL I 
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FINALITATS, NATURALESA JURÍDICA I ACTIVITATS DE L'ESCOLA 
 
Article 1 
 
La finalitat de l'Escola Municipal de Mallorquí és la de fomentar i ensenyar la llengua 
catalana, pròpia de les Illes Balears, i la cultura autòctona, d'acord amb els articles 4 i 18 de 
l'Estatut d'Autonomia de les Illes Balears; i el municipi hi ha de posar els mitjans 
necessaris per aconseguir-ho. 
 
Article 2 
 
La naturalesa jurídica d’aquesta entitat és la d’organisme autònom, adscrit a la regidoria 
que tengui competències en política lingüística. 
 
Article 3 
 
La denominació d’aquest organisme autònom és Escola Municipal de Mallorquí. 
 
Article 4 
 
L'Escola Municipal de Mallorquí desplega les seves activitats per mitjà de seccions: 
 
a) Secció de Llengua Catalana. 
 
Els cursos de llengua catalana es corresponen als certificats que preveu el Decret 80/2004, 
de 10 de setembre, sobre avaluació i certificació de coneixements de català (BOIB núm. 
132, de 21 de setembre de 2004). 
 
Els cursos de llengua catalana que organitzi l’Escola Municipal de Mallorquí s’ajustaran 
sempre a la normativa legal en matèria de llengua que pugui sorgir amb posterioritat a 
aquests Estatuts. 
 
b) Secció de Cultura. 
 
S’organitzaran conferències, tallers, cursos monogràfics, grups de treball o seminaris sobre 
temes de cultura, sociolingüística, història de la llengua, etc. a càrrec d'especialistes i 
tècnics de prestigi per ampliar els estudis als alumnes matriculats a les diferents seccions. 
 
Aquestes activitats culturals es poden completar amb visites i excursions als llocs més 
adients. 
 
c) Secció de Balls Tradicionals i Danses. 
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S’organitzaran cursos, tallers i altres activitats relacionades amb els balls tradicionals. Es 
farà esment especial a aquells balls i danses que tenguin una vinculació amb Manacor, com 
els Cossiers, els Moretons, els Indis, els Nanets, les Dames de Santa Catalina, etc. 
 
d) Altres seccions que l'Ajuntament o l’Escola proposin i l'Ajuntament decidesqui crear o 
assumir. 
 

CAPÍTOL II 
DOMICILI DE L'ESCOLA 

 
Article 5 
 
L'Ajuntament, a proposta del Ple de l'Escola Municipal de Mallorquí, és qui assenyala el 
lloc escaient com a domicili de l’Escola, que es pot modificar segons les necessitats. 
 
En qualsevol dels casos, si el local no és propietat del municipi, aquest, i amb càrrec al seu 
pressupost, ha de proporcionar gratuïtament a l'Escola l'immoble més idoni. 
 
Article 6 
 
La conservació, neteja, mobiliari i material pedagògic van a compte de l'Ajuntament i els 
seus béns mobles adscrits a l'Escola han de ser degudament inventariats sota la 
responsabilitat de la Direcció. 
 
Article 7 
 
En qualsevol moment el local que es destini a l'Escola Municipal de Mallorquí tendrà la 
consideració de local municipal. 
 
 

CAPÍTOL III 
RÈGIM ECONÒMIC I ADMINISTRATIU 

 
Article 8 
 
El règim econòmic de l'Escola depèn únicament i exclusiva de l'Ajuntament, si bé les 
úniques disponibilitats pròpies són els ingressos habituals en concepte de matrícula i, 
eventualment, els que es puguin rebre de donatius particulars. 
 
No obstant això, per a determinades activitats o cursos a impartir a l'Escola Municipal de 
Mallorquí, es poden establir convenis amb el Govern de les Illes Balears, amb el Consell 
de Mallorca i amb altres organismes o entitats. 
 
Article 9 
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L'Ajuntament, quan redacti el seu Pressupost municipal ordinari, ha de tenir en compte 
l'habilitació de les despeses i dels ingressos de l’Escola, si és que es produeixen, en la 
mesura que permeti el desenvolupament normal de l’Escola. 
 
Article 10 
 
De l'administració de l’Escola, se’n cuiden els següents organismes: 
 
A. L'organisme superior és el mateix Ajuntament, que ha de resoldre, mitjançant acord, les 
propostes que li formuli el Ple de l'Escola. 
 
B. El Ple de l'Escola Municipal de Mallorquí és el delegat pel Ple de l'Ajuntament de 
cuidar, dirigir i administrar l'Escola i els seus béns eventuals, així com d'elevar a 
l'Ajuntament les propostes de despeses per a la inclusió en el Pressupost municipal 
ordinari. 
 

CAPÍTOL IV 
ÒRGANS DE L'ESCOLA 

 
Article 11. Tipus  
 
Els òrgans de l’Escola Municipal de Mallorquí són: 
- El Ple 
- La Comissió Permanent 
- La Direcció 

 
Article 12. Composició i funcionament del Ple 
 
El Ple de l’Escola Municipal de Mallorquí consta dels membres distribuïts en els blocs 
següents: 
 
A. Representació de l’Ajuntament de Manacor 
- Un president, que és el batle o batlessa de l'Ajuntament de Manacor. 
- Un vicepresident, que és el delegat o delegada de Política Lingüística o, si no n’hi ha, qui 
en tengui atribuïdes les competències. 
- Els regidors i regidores que integren la comissió informativa que tengui atribuïdes les 
competències de política lingüística. 
 
B. Representació d'institucions d'àmbit balear 
- Una persona en representació del Govern de les Illes Balears. 
- Una persona en representació del Consell de Mallorca. 
- Una persona en representació de la Universitat de les Illes Balears. 
- Una persona en representació de l'Obra Cultural Balear. 
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C. Representació dels centres d'ensenyament de Manacor 
- Una persona en representació dels centres d'ensenyament secundari.  
- Una persona en representació dels centres d'ensenyament primari. 
- Una persona en representació dels centres d'educació infantil. 
- Una persona en representació del Centre d’Educació d’Adults. 
- La Direcció de l'Escola Municipal de Mallorquí. 
- Dues persones en representació del professorat de l’Escola: una de la Secció de 
Llengua i una altra de la Secció de Balls Tradicionals i Danses. 
 
D. Representació del veïnat del terme municipal 
- Tres persones amb provada estima a la llengua catalana i la cultura pròpia de les Illes 
Balears. 
 
Els representants del bloc D són proposats pel president del Ple de l’Escola. Els 
representants dels blocs C i D no poden ocupar un càrrec polític. 
 
El Ple es reunirà almenys dues vegades a l'any i necessitarà per constituir-se el quòrum 
d’una quarta part dels seus membres. 
 
Els membres del Ple que deixin d’assistir a tres reunions consecutives sense justificació 
perdran la consideració de membres d’aquest òrgan i es procedirà a un nou nomenament. 
 
Article 13. Atribucions del Ple 
 
Són atribucions del Ple: 
- Ser el màxim òrgan consultiu de l'Ajuntament en matèria de política lingüística. 
- Establir les directrius generals dels cursos. 
- Aprovar la memòria de cada curs escolar. 
- Estudiar el pressupost de l'Escola i elevar a l'Ajuntament les propostes de despeses per a 
la inclusió en el Pressupost municipal ordinari. 
- Atorgar el Reconeixement de Mèrits. 
- Proposar les distincions i els concursos que cregui necessaris. 
- Estudiar la revisió d’aquests Estatuts cada cinc anys. 
- Nomenar, d’entre els seus membres, els vocals de la Comissió Permanent a proposta de 
cada bloc que hi té representació. 
- Fer totes les propostes que consideri convenients en relació a l’organització i el 
desenvolupament de l’Escola,  i resoldre tots els afers que reclamin la seva atenció. 
 
Article 14. Composició i funcionament de la Comissió Permanent 
 
Composició: 
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a) El president, que és el delegat o delegada de Política Lingüística o, si no n’hi ha, qui en 
tengui atribuïdes les competències.  
 
b) Els vocals: 
- Un regidor o regidora integrant de la comissió informativa que tengui atribuïdes les 
competències de Política Lingüística. 
- Una persona en representació dels centres d’ensenyament de Manacor. 
- Una persona en representació del professorat de l’Escola. 
- Una persona en representació del veïnat del terme municipal. 
 
Aquesta Comissió es reunirà tantes vegades com la Presidència cregui necessàries. 
 
Per constituir-se vàlidament es requerirà l’assistència de la Presidència, dos vocals i el 
secretari o secretària de l’Escola. 
 
Els membres de la Comissió Permanent que deixin d’assistir a tres reunions consecutives 
sense justificació perdran la consideració de membres d’aquest òrgan i es procedirà a un 
nou nomenament. 
 
Article 15. Atribucions de la Comissió Permanent 
 
Són atribucions de la Comissió Permanent: 
 
- Resoldre els afers ordinaris per al bon funcionament de l’Escola.  
- Aprovar l’oferta de cursos, els horaris, el professorat i les quotes per a cada curs escolar. 
- Anul·lar algun curs en cas que no reunesqui les condicions mínimes d’inscripció. 
- Revisar la memòria de cada curs escolar. 
- Aprovar les factures presentades amb càrrec al pressupost de l’Escola. 
- Organitzar l’acte del Reconeixement de Mèrits. 
- Crear el claustre del professorat. 
- Elevar al Ple totes les qüestions que consideri necessàries. 
 
Article 16. Composició i atribucions de la Direcció 
 
El director o directora ha de ser funcionari de carrera o laboral de l’Administració Pública 
o un professional del sector privat amb més de 5 anys d’exercici professional. En ambdós 
casos han de ser titulats superiors, i també es mantindrà el requisit de coneixements 
superiors de llengua catalana. 
 
La Direcció té les següents atribucions: 
 
- Dirigir tècnicament l'Escola. 
- Percebre de l'Ajuntament les retribucions que li corresponguin segons el contracte de 
serveis. 



 16

- Confeccionar l'horari de classes i presentar-lo a la Comissió Permanent per a la seva 
aprovació. 
- Proposar els llibres de text per als cursos de llengua catalana. 
- Al final de cada curs escolar, presentar a la Comissió Permanent una Memòria de les 
activitats duites a terme durant el curs, i també les previsions de tota classe per al curs 
següent. 
- Proposar les despeses, donar compte dels ingressos i administrar amb eficàcia el 
pressupost. 
- Promoure la contractació del professorat. 
- Sol·licitar premis i distincions, i també proposar les correccions i mesures disciplinàries 
que siguin necessàries. 
- Fer l’inventari dels béns mobles adscrits a l’Escola. 
- Actuar de secretari o secretària del Ple amb veu i vot, i de la Comissió Permanent amb 
veu i sense vot, i, en conseqüència, estendre les actes i assumir les obligacions que es 
deriven del càrrec. 
 
Article 17. Duració del mandat dels membres dels òrgans 
 
El mandat dels membres dels òrgans coincidirà amb el de l’Ajuntament. Una vegada 
finalitzat el mandat, els membres continuaran en funcions fins al nomenament dels 
pròxims membres. 
 

CAPÍTOL V 
PROFESSORAT 

 
Article 18 
 
El nombre de professorat a contractar depèn de la quantitat d’alumnes. Aquests professors 
i professores han de tenir la titulació i/o formació adient per impartir les classes. 
 
Article 19 
 
La Comissió Permanent crearà el claustre del professorat, que estarà compost per tots els 
professors i professores en actiu i que servirà d’òrgan consultiu respecte del funcionament 
dels cursos. 
 

DISPOSICIONS FINALS 
 
PRIMERA.   Correspon al Ple de l'Ajuntament modificar i deixar sense efectes aquests 
Estatuts, i els acords s’han de prendre segons dret i a proposta del Ple de l'Escola 
Municipal de Mallorquí o de les dues terceres parts dels seus components. 
 
SEGONA.  En tot allò que es referesqui a ensenyament reglat de la llengua que no es 
preveu en aquests Estatuts, l'Escola Municipal de Mallorquí s’ha d’atendre a les 
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disposicions oficials que establesqui el Govern de les Illes Balears en desplegar les 
competències educatives que té segons l'Estatut d'Autonomia de les Illes Balears. 
 
TERCERA. Arribat el moment de dissoldre l'Escola, el seu patrimoni no necessitarà 
liquidació i els seus béns passaran íntegrament a l'Ajuntament de Manacor. 
 
 
7.  Proposta de la Junta de Portaveus: incoació d’expedient de proclamació del Sr. 
Miquel Àngel Riera com a fill il·lustre de la ciutat de Manacor 
 
Proposta de la Junta de Portaveus sobre incoació d’expedient de proclamació del Sr. 
Miquel Àngel Riera com a fill il·lustre de la ciutat de Manacor. 
 
El batle proposa com a ponent a la Sra. Febrer Gelabert i com a fiscal la Sra. Roman 
Quetglas. 
 
La Sra. Julve Caldentey anuncia que votarà a favor perquè el Sr. Miquel Àngel Riera ha 
estat, sense dubte, una de les persones més importants en llengua catalana dels països 
catalans. 
 
La Sra. Roman Quetglas s’afegeix a les paraules de la Sra. Julve Caldentey i recorda 
que el Grup Municipal Socialista és el que ha tingut la iniciativa. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda  per unaninitat: 
 
1r. Incoar l’expedient de proclamació del Sr. Miquel Àngel Riera com a fill il·lustre de 
la ciutat de Manacor. 
 
2n. Designar com a ponent a la regidora Sra. Isabel Febrer Gelabert i com a fiscal a la 
regidora Sra. Júlia Roman Quetglas. 
 
3r. Actuarà com secretari, el de la corporació. 
 
 
8. Moció del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per rebutjar la possible ubicació 
d’un abocador de materials de risc a la zona d’influència de s’Ermita i sa Roca de 
Manacor 
 
Moció d’urgència presentada en data 2 de juny de 2009, amb el número 8748 del RGE, 
pel Sr. Andreu Pasqual García, en representació del Grup Municipal PSM-Esquerra-
Verds sobre: rebutjar la possible ubicació d’un abocador de materials de risc (amiant, 
terres contaminades ...) a la zona d’influència de s’Ermita i sa Roca de Manacor. 
 
Text de la moció: 
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“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 
El BOIB núm. 69 de 12/05/2009 publicava l’exposició pública de l’expedient de declaració 
d’interès general 112/2008-IG “GRAVERA SA TORRE, SL”, que ha rebut informes 
desfavorables en la Comissió Informativa d’aquest Ajuntament.  Tot i això, volem que 
l’opinió pública i la Conselleria de Medi Ambient tinguin ben clar el posicionament en 
contra d’aquesta instal·lació de tot el Consistori. 

 
• Manacor no potser el destinatari dels residus d’amiant i altres de risc elevat de tot 

Mallorca per la manca d’un Pla Director Sectorial 
 

No s’ha justificat en cap moment fer una instal·lació d’aquest tipus, d’àmbit insular i amb 
una previsió de recepcionar 238.000 tones durant 15 anys, pel volum que es produexi a 
Manacor, sinó a tot la illa.  En el supòsit que s’aprovés aquest abocador encobert de 
“valoració paisatgística”, esdevindria l’únic abocador autoritzat de materials de risc de tota 
Mallorca i ens obligaria als manacorins i manacorines a haver d’assumir uns residus de gran 
toxicitat sense una planificació a nivell insular que reparteixi aquestes instal·lacions amb 
criteri de corresponsabilitat. 

 
Les alternatives que s’han estudiat són totes a Manacor, i és evident que el promotor 
d’aquest projecte no cercarà instal·lacions alternatives a les de la seva propietat.  Només una 
adequada planificació per part de l‘Administració Pública, en forma de PDS, es pot 
considerar vàlida i imparcial. 

 
• La zona de s’Ermita i sa Roca de Manacor necessiten més oportunitats de millora, no 

més amenaces de destrucció. 
 

No té sentit gastar-se quasi 2 milions d’euros en rehabilitar l’abocador de Manacor i a uns 
centenars de metres fer aquest nou abocador, i a sobre de residus tòxics.  La serra de 
Manacor és un lloc emblemàtic ple de destrosses ambientals com les graves, abocadors, 
xalets i camins públics tancats.  La rehabilitació de l’abocador ha de suposar un canvi de 
model, sinó son doblers tudats. 

 
• Els informes tècnics municipals hi són absolutament contraris.  S’han detallat quasi una 

vintena de punts en contra d’aquest projecte, als quals ens hi adherim. 
 

Per tot això, des del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds es demana s’aprovi el següent 
ACORD: 

 
• Manifestar públicament el rebuig de l’Ajuntament de Manacor a n’aquest projecte. 
• Sol·licitar l’elaboració a la Conselleria de Medi Ambient i l’elaboració d’un PDS per a 

la ubicació d’aquest tipus d’instal·lacions. 
 

Manacor, 2 de juny de 2009”. 
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El Sr. Gayà Riera explica que consta un informe jurídic, tècnic i de medi ambient que 
indiquen que no és acceptable dur tots els residus perillosos de tota l’Illa de Mallorca a 
l’abocador proposat, perquè faria falta preveure’l en un pla director sectorial, i, a més, la 
ubicació no és correcta perquè podria afectar als aqüíferos del subministrament d’aigua 
potable de Manacor. 
 
La Sra. Roman Quetglas està d’acord amb la moció. 
 
La Sra. Julve Caldentey també està d’acord amb la moció. 
 
El Sr. Amer Artiques creu que és innecessari redundar en aquest aspecte perquè 
l’Ajuntament ja s’ha pronunciat. 
 
El Sr. Gayà Riera es reafirma que ha de pronunciar-se el Ple de l’Ajuntament. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per assentiment dels assistents: 
 
1r. Manifestar públicament el rebuig de l’Ajuntament de Manacor a la possible 
ubicació d’un abocador de risc (amiant, terres contaminades ...) a la zona d’influència 
de s’Ermita i sa Roca de Manacor. 
 
2n. Sol·licitar l’elaboració a la Conselleria de Medi Ambient d’un PDS per a la ubicació 
d’aquest tipus d’instal·lacions. 
 
 
9. Moció del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per sol·licitar la inclusió del 
torrent a s’Illot al conveni de torrents del Govern Central 
 
Moció d’urgència presentada en data 3 de juny de 2009, amb el número 8815 del RGE, 
pel Sr. Andreu Pasqual García, en representació del Grup Municipal PSM-Esquerra-
Verds sobre sol·licitar la inclusió del torrent de s’Illot al conveni de torrents del Govern 
Central. 
 
Text de la moció: 
 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 

Ens feim ressó de la petició de la Plataforma “Roques Sense Ciment” per incloure en el 
conveni de torrents la restauració del riuet de s’Illot. 

 
Dins de la importància general que té la recuperació de totes les zones humides del 
municipi, el riuet de s’Illot té el valor afegit de tenir un abast supramunicipal, i d’estar a 
tocar d’una zona urbana i turística, pel que seria molt important la seva recuperació com 
a zona verda tant pels residents com pels turistes. 
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Recordem també que llinda amb el col·legi públic i amb el poblat talaiòtic de s’Illot, on 
actualment es fa una gran inversió per fer-lo visitable, el que reforça el caràcter 
divulgatiu i didàctic de la restauració que es demana. 

 
La restauració del riuet de s’Illot serà la continuació natural de la rehabilitació del 
passeig de la platja de s’Illot, actualment en execució.  Un cop rehabilitada la zona 
urbana, es restauraria l’entorn que, per la seva proximitat, és d’especial valor per a 
l‘esbarjo dels residents.  Aquesta zona no és edificable, i fins ara, la proximitat ha estat 
un factor més negatiu que positiu (hi ha una gran quantitat d’enderrocs abocats). 

 
Per tot això, des del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds demana al Consistori 
s’aprovi el següent ACORD: 

 
• L’Ajuntament vol deixar constància pública de l’interès que té en protegir i 

recuperar les zones humides del municipi. 
• Donada la importància i situació estratègica en què es troba, l’Ajuntament de 

Manacor sol·licita a la Conselleria de Medi Ambient la inclusió de la 
restauració ambiental del riuet i l’antiga zona humida de s’Illot al conveni de 
torrents que s’està negociant amb el govern central. 

• Es coordinaran amb l’Ajuntament de Sant Llorenç les actuacions que es facin 
en aquest àmbit. 
 

Manacor, 3 de juny de 2009”. 
 
El Sr. Gayà Riera apunta que una moció en termes semblants s’aprovarà pròximament a 
l’Ajuntament de Sant Llorenç i afirma que és molt convenient que s’inclogui aquesta 
zona humida al conveni que està negociant la Conselleria de Medi Ambient i l’Estat. 
 
La Sra. Roman Quetglas mostra el seu total acord amb la moció presentada. 
 
El Sr. García Boza també es mostra a favor de la moció. 
 
El Sr. Bosch Lliteras està a favor del primer punt i segon, però respecte al tercer implica 
involucrar a un altre ajuntament, amb el qual no s’ha negociat.  Així mateix afirma que 
seria convenient demanar que s’inclogués dintre aquest conveni, que està negociat la 
comunitat autònoma i l’Estat, totes les zones humides existents als torrents de Manacor. 
 
El batle creu que també s’haurien d’incloure les zones humides de Cala Murada i de 
Porto Cristo. 
 
El Sr. Amer Artigues diu que la zona humida de s’Illot està pràcticament dintre del 
terme de Manacor i que l’Ajuntament es fa càrrec de la despesa del manteniment del 
nivell de l’aigua, per la qual cosa creu que l’Ajuntament de Sant Llorenç hauria de 
col·laborar amb la seva conservació. 
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La Sra. Roman Quetglas també està d’acord que s’incloguin les zones humides de Cala 
Murada, Porto Cristo i s’Estany den Mas, però que es podria estudiar en una altra 
moció. 
 
El Sr. Gayà Riera manifesta que el que seria pertinent per incloure les altres zones 
humides és demanar un informe a la tècnica de Medi Ambient. 
 
El Ple acorda per assentiment dels assistents: 
 
1. L’Ajuntament vol deixar constància pública de l’interès que té en protegir i recuperar 
les zones humides del municipi. 
 
2. Donada la importància i situació estratègica en què es troba, l’Ajuntament de 
Manacor sol·licita a la Conselleria de Medi Ambient la inclusió de la restauració 
ambiental del riuet i l’antiga zona humida de s’Illot al conveni de torrents que s’està 
negociant amb el govern central. 
 
3. Es coordinaran amb l’Ajuntament de Sant Llorenç les actuacions que es facin en 
aquest àmbit. 
 
 
10. Moció del grup ALM-UM sobre autorització de les acampades d’estiu al Puig 
d’Alanar 
 
Moció urgent presentada pel grup municipal ALM-UM per a l’autorització de les 
acampades d’estiu al Puig d’Alanar: 
 
Text de la moció: 

 
“’Escola rural del Puig d’Alanar és un espai lúdic, que durant més de 15 anys ha 
esdevingut un entorn natural per a la pràctica i ús de les colònies d’estiu i acampades 
dels col·lectius socials, manacorins, en especial el de nins i nines de Crist Rei. La 
participació dels infants en les acampades del Puig d’Alanar, organitzada de forma 
voluntària i desinteressada per part del grup d’Esplai Crist Rei ha permès als infants, no 
només disposar d’un lloc d’esbarjo en l’entorn natural, sinó endemés una oportunitat per 
a que els més petits rebin una educació extraescolar, que fomenta la convivència i 
l’activitat de temps lliure, tan necessària per al seu desenvolupament com a persones i 
alhora essencial en els mesos d’estiu en que no hi ha activitat escolar i necessiten de 
programes de passatemps. 
  
Aquestes acampades d’estiu que venen desenvolupant-se des de fa 15 anys a 
l’esmentada escola rural, estan en perill, tota vegada que l’Ajuntament ha comunicat al 
grup d’esplai Crist Rei que enguany, per motius de seguretat  l’edifici públic, romandrà 
tancat tot l’estiu.  
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Atès que el Club d’esplai Crist Rei ha reiterat en vàries ocasions el seu interès de 
mantenir les acampades al Puig d’Alanar. 
 
Atès que la zona d’acampada es troba a l’exterior de l’edifici i per tant no necessiten les 
instal·lacions que són objecte de reforma. 
 
Atès que únicament el club d’esplai demana una presa d’energia elèctrica, uns banys 
públics i un petit espai per resguard dels objectes propis de l’acampada. 
 
El ple de l’Ajuntament de Manacor ACORDA: 
 
AUTORITZAR les acampades d’estiu 2009 del Club d’Esplai Crist Rei a l’escola rural 
Puig d’Alanar, i disposar banys públics així com una caseta de magatzem, tota vegada 
que el club d’esplai assumeix el compromís seu i dels nins de mantenir-los fora de les 
cases rurals, per evitar el perill que això pugui suposar” . 

 
La Sra. Julve Caldentey retira la moció. 
 
 
11. Moció del grup ALM-UM per millorar les condicions laborals de la Policia Local i 
garantir la seguretat ciutadana. 
 
Moció presentada pel grup municipal ALM-UM en data 26 de juny de 2009, amb el 
número 10254 del RGE: 
 
Text de la moció: 
 

“La Policia Local de Manacor, és avui per avui, el cos de seguretat més proper al 
ciutadà.  Així ho demostren les dades d’activitat del Cos i la opinió que en té la 
ciutadania del seu paper dins la societat.  És el col·lectiu que primer rep l’avís o petició 
d’auxili de la població, ja sia en cas d’accident de trànsit, de delictes majors o menors, 
d’incidències en la seguretat vial dins el casc urbà o fins i tot d’accidents domèstics amb 
conseqüències de major o menor grau, sense deixar de banda la vigiliància per garantir 
l’ordre públic durant les nits de marxa nocturna.  Per tot aquests motius és que es fa 
necessaris tenir cura de les seves condicions laborals i coordinació interna, perquè de la 
seva bona gestió, en depèn la seguretat ciutadana. 
 
En el darrers anys, des de 2003, cap a la data actual, el cos de la Policia Local està 
sofrint una precarització en tots els sentits.  La més significativa i repercussiva 
socialment és l’estancament de la plantilla de recursos humans entre d’altres mancances 
logístiques.  En poc més de sis anys, aquest cos no ha vist augmentar la seva plantilla, 
tot i que el municipi ha experimentat un augment demogràfic de grans consideracions.  
Les xifres són prou significatives.  De 2003 a 2009, Manacor ha passat de tenir 34.335 
habitants a 42.127, tot i aquest augment demogràfic quantitatiu, Manacor manté la 
mateixa plantilla o inferior al 2003, i si es compara aquesta xifra amb altres municipis 
de parescuda singularitat i dimensió, com Calvià i Llucmajor, veim les diferències 



 23

encara més significatives. Llucmajor té una plantilla de 120 agents, mentre que Calvià 
en té 178. 
 
Finalment, els treballadors de la Policia Local pateixen també discriminació laboral 
respecte de les retribucions econòmiques.  En igualtat de condicions que un altre 
treballador de la categoria d’administratiu de l’Ajuntament, cobra manco quantitat 
econòmica, tot i que la feina té un complement de major perillositat, nocturnitat i festius 
obligats.  D’altra banda, des de l’any 2000 sofreixen la congelación de l’IPC. 
 
Les condicions físiques i de seguretat del quarter de la Policia Local requereixen també 
millores en tots els sentits.  Millorar les condicions d’higiene de les cel·les dels 
detinguts, els dipòsits de material policial, els cotxes de patrullar i les infraestructures 
bàsiques de les oficines (enllumenat, despatxos, ...). 
 
És per tot aquests motius que el Ple de l’Ajuntament acorda: 
 
1. Iniciar un estudi exhaustiu de les necessitats laborals i logístiques de la Policia Local. 
 
2. Recuperar gradualment la plantilla necessària i els recursos materials per donar un 
bon servei a la ciutadania incorporant al proper pressuposts municipal les partides de 
crèdit necessàries per fer front a les necessitats abans dites. 
 
Manacor, 25 de juny de 2009”. 

 
La Sra. Julve Caldentey explica la moció. 
 
La Sra. Roman Quetglas qualifica la proposta com a positiva i destaca que és hora de 
realitzar un estudi sobre les necessitats de la Policia i incrementar la seva plantilla. 
 
El Sr. Llodrà considera assenyada la proposta i recorda que al dia següent de la 
denúncia publicada a la premsa de la mala conservació del quarter de la Policia Local, el 
seu delegat organitzà una visita cultural. 
 
El Sr. Bosch Lliteras coincideix amb el primer punt de la moció, però qualifica 
d’irresponsable l’apartat segon.  Fa esment que de l’any 2003 al 2009 la partida 
destinada a seguretat s’ha incrementat en 2 milions d’euros, a l’igual que s’ha 
augmentat considerablement la plantilla en aquest període de temps, passant de 89 
efectius a 107.   Pel que fa a les hipotètiques discriminacions salarials, no es pot 
resoldre l’assumpte fins que no s’efectuí la valoració de llocs de feina i la conseqüent 
aprovació de la relació de llocs de treball.   En aquest sentit, l’Ajuntament ha complit els 
compromisos pactats amb els representants sindicals.  Considera sorprenent la 
intervenció de la Sra. Julve Caldentey referida a la reforma del quarter, quan fa molt poc 
mesos es varen consensuar desset obres per incloure en el Pla Estatal d’Inversió Local i 
en cap moment es va fer referència a realitzar reformes al quarter de la Policia Local; de 
totes maneres indica que sí que s’han realitzat diverses obres de millora.  Assenyala que 
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la Policia realitza algunes tasques que podrien no ser de la seva competència.    Acusa a 
la Sra. Julve Caldentey de voler confondre als ciutadans. 
 
La Sra. Julve Calentey retreu que esperava el debat amb el delegat de la Policia, Sr. 
Sureda Fons, i recrimina a l’equip de govern d’haver romput el pacte social al concedir 
determinades productivitats, i, en canvi, negar-les a altres.   Afirma que quan va visitar 
el quarter de la Policia Local es trobava en una situació lamentable.    Assenyala que 
l’únic increment de Policia ha estat de 20 places de Policia Turística subvencionades per 
la Conselleria d’Interior i que finalitza l’any 2010.  Es reafirma que la moció és 
perfectament assumible i raonable. Finalment considera poc seriosa la intervenció del 
Sr. Bosch Lliteras. 
 
El batle recorda que amb la Llei de coordinació de Policies es varen incrementar els 
sous de la policia local i fa mig any l’Ajuntament negocià amb els representants 
sindicals 50 milions de pessetes en millores salarials, fins que s’aprovi la relació de 
llocs de feina.  Fa constar que la Unitat Territorial de Costa de Porto Cristo es creà l’any 
2000 quan no governava el Partit Popular i que, fins ara, no s’ha modificat, ja que 
funciona bé i, a més a més, hi ha un pacte de govern amb AIPC.   Recorda que les 
dependències de la Policia Local de Manacor fins fa poc eren molt millors que les de la 
UTC de Porto Cristo.   Pel que fa a la Policia Turística contesta a la Sra. Julve 
Caldentey que, dels vint policies la Conselleria d’Interior només en subvenciona cinc.  
Insisteix que la Policia Local assumeix moltes competències que no corresponen a 
aquestes forces de seguretat.  Considera que l’Ajuntament no pot incrementar la 
plantilla de la Policia Local pels motius de mancances pressupostàries.  Finalment 
demana a la Sra. Julve Caldentey un debat més seriós i que no doni una imatge tant 
negativa de la Policia Local, quan en realitat no ho és. 
 
La Sra. Julve Caldentey contesta que si realment hi ha una voluntat de millorar la 
policia, l’equip de govern votarà a favor.  Reprèn al govern municipal per fer oposició a 
l’oposició.   Destaca que la feina del grup municipal d’ALM-UM és fer oposició i 
criticar les actuacions del govern que consideri incorrectes.  Està d’acord que la UTC de 
Porto Cristo tenguin molts bons recursos, però que la Policia Local de Manacor hauria 
de tenir els mateixos.   Assenyala que la proposta presentada és genèrica i no 
compromet a l’Ajuntament i tampoc demana augmentar el sou dels policies, i que, en 
absolut, es persegueix amb la moció actuar com a comité d’empresa.  
 
El batle demana si la Sra. Julve Caldentey accepta la votació per separat perquè així el 
seu grup votaria a favor del primer punt. 
 
La Sra. Julve Caldentey no accepta la proposta del batle, i com a proponent de la moció 
manté que aquesta s’ha de votar de forma conjunta. 
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Passada a votació la moció, resulten vuits vots a favor (ALM-UM, PSM-Esquerra-
Verds i Grup Municipal Socialista) i dotze en contra (PP i AIPC), per la qual cosa queda 
rebutjada. 
 
 
La Sra. Julve Caldentey s’absenta de la sessió. 
 
 
 
MOCIONS D’URGÈNCIA 
 
PRIMERA.  Moció que presenta el Grup Municipal Socialista per a l’ampliació de 
la dotació econòmica i la millora de la planificació de la delegació de Serveis 
Socials de l’Ajuntament de Manacor 
 
Presentada en data 1 de juliol de 2009, amb el número 10517 del RGE: 
 
Text de la moció: 
 

“Les necessitats urgents de caràcter social són conegudes pel Govern tal com queda 
constatat al Conveni de col·laboració signat el mes de febrer de 2009 entre la 
Conselleria d’Afers Socials i l’Ajuntament de Manacor per a la concessió d’ajuts 
econòmics d’urgència social. 
 
Atès que al llarg del 2009 s’ha produït un important augment de la demanda de 
prestacions socials a Manacor i que la partida de 49.088,74 euros destinada a atenció 
benèfica i assistència ha resultat de tot insuficient per atendre les necessitats urgents 
d’algunes persones i famílies de Manacor. 
 
Atès que l’ajuda a les persones amb situació crítica és urgent i que l’Ajuntament té la 
capacitat jurídica de modificar els pressupostos per atendre les despeses urgents i 
necessàries. 
 
Atès que l’Ajuntament té atribuïdes competències amb serveis socials i que en el marc 
de la Llei de Serveis Socials està previst que l’administració local disposi de les partides 
necessàries a prestacions socials i d’ampliar-les en el cas que resultin insuficients. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Manacor ACORDA: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor incoarà un expedient de crèdit extraordinari del Pressupost 
corresponent a l’exercici de 2009 amb la quantitat que determini la delegació de serveis 
socials destinada a cobrir les necessitats urgents i necessàries que han sol·licitat les 
persones que no podin cobrir les necessitats bàsiques de subsistència (alimentació, 
allotjament, educació i salut). 
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2. L’Ajuntament instarà a la Conselleria d’Afers Socials, Promoció i Immigració a fer 
l’aportació de 50.296,34 euros en compliment del conveni de col·laboració signat entre 
ambdues institucions el 19 de febrer de 2009. 
 
3. L’Ajuntament de Manacor elaborarà el Pla Municipal de Serveis Socials en 
compliment del que estableix la Llei de Serveis Socials, per tal de millorar la qualitat 
del servei, determinar les actuacions necessàries i consignar en el pressupost 2010 les 
quantitats necessàries per assegurar el dret de la ciutadania a rebre les prestacions que 
se’ls reconeguin. 
 
4. Pressupost de Serveis Socials per a l’any 2010. 
 
5. L’Ajuntament de Manacor constituirà el Consell Municipal de Serveis Socials”. 

 
El Sr. Castellano Gallardo considera que és urgent augmentar els recursos dels Serveis 
Socials a conseqüència de la precarietat econòmica que es troben moltes famílies de 
Manacor. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar la urgència de la present moció. 
 
El Sr. Castellano Gallardo recalca que només el 5,83% del pressupost de Serveis Socials 
es destina efectivament a ajudes econòmiques per famílies  amb necessitats bàsiques 
(alimentació, allotjament, etc) i, en canvi, la major part dels recursos, 1 milió d’euros es 
destinen a despeses de personal, 744.000 euros a treballs i estudis tècnics, etc., és a dir, 
que l’Ajuntament fa molt poc esforç en pal·liar les dificultats econòmiques de moltes 
famílies.   Fa referència  a les dades econòmiques del pressupost següents: 

“Pressupost total: 38.090.960,21 _____ 100 
Serveis Socials: 2.222.442,87 euros ____ x , percentatge destinat a Serveis 
Socials 5,83% 
1. Estudis i treballs tècnics, 784.481,11 euros 
2. Personal: 1.061.400,40 euros 
3. Despeses diverses: 66.000,00 euros 
4. Atenció benèfica i assistència: 49.088,74 euros 
5. Edificació – reformes: 59.912,38 euros 
6. Altres transferències i empreses privades: 201.560,24 euros 
Total: 2.222.442,87 euros” 

 
El Sr. Gayà Riera dóna suport a la moció al considerar que els serveis socials són un del 
punt més sensibles de Manacor. 
 
El Sr. García Boza també està d’acord i recorda que hi ha moltes famílies que no 
arriben, els seus recursos econòmics, al cap del mes. 
 
La Sra. Riera Mascaró reprotxa al Sr. Castellano Gallardo el desconeixement  de la 
gestió dels serveis socials, i detalla les distintes partides econòmiques previstes en els 
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pressupostos.  Posa de relleu que els estudis i treballs tècnics són precisament contractes 
per realitzar actuacions de la delegació de Serveis Socials.  Considera que tota ajuda 
econòmica ha d’estar condicionada a un pla de feina, on la persona beneficiada participi  
i s’impliqui.  Recorda que l’Ajuntament ha demanat a l’IMAS i a la Conselleria d’Afers 
Socials la convocatòria d’una taula de feina per treballar en tots els aspectes que afectin 
als serveis socials i encara no s’ha rebut cap resposta.   Finalment, qualifica la moció 
presentada de poc seriosa i d’irresponsable. 
 
El Sr. Castellano Gallardo declara que amb la moció presentada  no es perseguia crear 
cap tipus de polèmica, ja que la única finalitat és que la major gent possible necessitada 
de Manacor rebi l’ajuda necessària. 
 
La Sra. Riera Mascaró diu que la polèmica en el debat l’ha ocasionada el Sr. Castellano 
Gallardo al presentar una moció molt poc consistent i que demostra un desconeixement 
de la feina que es fa des de Serveis Socials. 
 
El Sr. Castellano Gallardo insisteix que no té la intenció de polimitzar sobre aquest 
assumpte, sinó intentar que la màxima gent possible no se senti indefensa.  Recalca que 
s’han d’incrementar les ajudes econòmiques al considerar que són totalment insuficients 
els 49.000 euros prevists. 
 
Passada a votació la moció, resulten set a favor (Grup Municipal Socialista, ALM-UM i 
PSM-Esquerra-Verds) i dotze vots en contra (PP i AIPC), per la qual cosa queda 
rebutjada. 
 
 
SEGONA.  Moció que presenta el Grup Municipal Socialista per a la millora de la 
recollida selectiva al centre de Manacor  
 
Moció presentada el dia 1 de juliol de 2009, amb el número 10518 del RGE: 
 
Text de la moció: 
 

“La neteja del nostre municipal ha de ser compatible amb les mesures medioambientals 
per fer de Manacor una ciutat més sostenible.  Per això, consideram que, seguint el que 
s’estableix a l’Agenda Local 21, la recollida selectiva de residus ha de ser impulsada per 
l’Ajuntament.  Cal posar a l‘abast dels ciutadans els instruments de la recollida selectiva 
i millorar-ne la gestió. 
 
Actualment, en el centre de Manacor no hi ha cap punt permanent de recollida selectiva.  
Si be és cert que es dur a terme la recollida de cartró en els comerços, els veïns no tenen 
cap tipus de facilitt a l’hora de reciclar els residus voluminosos de paper, cartró, plàstic, 
vidre i llaunes.  Barriades com la de s’Antigor, els voltants de l‘Ajuntament o al voltant 
de l’Església Parroquial, no disposen dels contenidors de reciclatge. 
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A més, en el centre de Manacor es produeix un volum considerable de residus com a 
conseqüència de l’activitat diària que es dur a terme a la plaça de les verdures (Plaça 
Constitució).  Tampoc la plaça del mercat (Plaça Ramon Llull) disposa de cap 
contenidor específic de reciclatge, tot i que l’espai és prou ampli com perquè s’hi 
poguessin instal·lar. 
 
Pensam que és necessari que l’Ajuntament adopti les mesures necessàries, encara que 
siguin de caràcter provisional, per garantir aquest servei de recollida selectiva a tots els 
veïns de Manacor. 
 
Per tot això, recollint les reivindicacions dels veïns del centre, a més de les 
consideracions tècniques a nivell medioambiental que així ho recomanen, proposam al 
ple de l’Ajuntament de Manacor l’adopció del següent: 
 
ACORD: 
 
L’Ajuntament de Manacor instal·larà al centre de Manacor àrees d’aportació temporal, 
per cobrir el servei en totes les zones del centre (Pç Constitucio, Pç Ramon Llull, 
s’Antigó, Ajuntament, i les que es considerin addients), mentre s’estudia quina és la 
millor fórmula de recollida selectiva a la zona. 
 
Manacor, 30 de juny de 2009”. 

 
La Sra. Roman Quetglas justifica la urgència en l’execució de les obres del centre i que, 
per tant, s’haurien de tenir en compte els elements de recollida selectiva. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que ja està previst en els projectes d’obres aquests 
elements que proposa. 
 
El Sr. Rosselló considera que no existeix aquesta urgència i que s’està fent feina sobre 
la recollida selectiva. 
 
Passada a votació la urgència de la present moció, resulten set a favor (Grup Municipal 
Socialista, ALM-UM i PSM-Esquerra-Verds) i dotze vots en contra (PP i AIPC), per la 
qual cosa no es declarada d’urgència. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, en paper numerat pel Govern 
de les Illes Balears números 0421221 al 0421248, ambdós inclosos. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 


